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PROTOKÓŁ Nr 49/23 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi 

z 29 sierpnia 2023 roku 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

Trzcianki w godz. 11.00 do 12:30 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Pan Witold Putyrski – Zastępca burmistrza Trzcianki; 

3. Pan Jacek Kowalski – Inspektor ds. ochrony środowiska Urzędu 

Miejskiego Trzcianki; 

4. Pani Dominika Jeske – Dyrektor Biblioteki Publicznej i Centrum 

Kultury w Trzciance; 

5. Pani Joanna Zieńko – Skarbnik gminy Trzcianka. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący komisji pan 

Wincenty Kilian, witając wszystkich gości obecnych na sali: Panią 

Dominikę Jeske, Pana Witolda Putyrskiego, Pana Jacka Kowalskiego, 

wszystkich radnych oraz protokolanta.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian przedstawił porządek 

posiedzenia. Nikt z radnych nie zgłosił uwag do porządku posiedzenia. 

Posiedzenie przebiegało zgodnie z porządkiem, jak poniżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 48/23 z dnia 27 lipca 2023 r. 

4. Stan i potrzeby gminnych lasów. 

5. Stan przygotowań do dożynek gminnych. 

6. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

7. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 
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8. Wnioski komisji i ich realizacja. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 48/23 z dnia 27 lipca 2023 r. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poinformował, że do 

protokołu nie wpłynęły uwagi, w związku z tym poddał protokół Nr 48/23 

pod głosowanie. Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu: za 

– 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

 

Ad 4) Stan i potrzeby gminnych lasów. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian wskazał, że temat ten został 

wprowadzony do porządku, ponieważ jednym z tematem najbliższej sesji 

są lasy państwowe, w związku z tym naszym obiektem zainteresowania 

były i są stan i potrzeby gminnych lasów. Oddał głos panu Jackowi 

Kowalskiemu, ażeby w skrócie przedstawił informacje. Dodał, że jeśli 

chodzi o dokumentację lasów gminnych, to posiadał wiedzę, że w tym 

zakresie dokumentacja nie zmieniła się do chwili obecnej. Prosił o 

przedstawienie jak wygląda teoretycznie gospodarka leśna, bo na pewno 

w lasach są potrzeby pielęgnacji, zabiegów, pozyskania, wycięcia 

drewna, uporządkowania w związku z wiatrołomami, suchymi drzewami. 

Pan Jacek Kowalski poinformował, że Starostwo Powiatowe jeszcze 

nie zatwierdziło planu urządzenia lasu, ponieważ dało nam dwa warunki 

do spełnienia. Gmina musi dostarczyć oświadczenie, czy jest potrzebna 

prognoza oddziaływania lasów na środowisko, wystąpiono do RDOŚ i 

otrzymaliśmy odpowiedź, że taka prognoza oddziaływania na środowisko 

mnie jest potrzebna. Drugim warunkiem było otrzymanie od 

konserwatora numerów porządkowych tych lasów, które są w obiektach 

zabytkowych. Spodziewamy się na dniach, że tę numeracje otrzymamy i 
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wtedy będziemy tylko czekać na zatwierdzenie planu urządzenia lasów 

gminnych. Sądził, że we wrześniu takie zatwierdzenie nastąpi. 

Wincenty Kilian podziękował za informację.  

Pan Jacek Kowalski opuścił salę sesyjną. 

Ad 5) Stan przygotowań do dożynek gminnych. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian stwierdził, że dożynki gminne 

zawsze były obiektem zainteresowań komisji, a one odbędą się lada 

moment, poprosił panią Dyrektor BPiCK o zrelacjonowanie jak wyglądają 

te ostateczne przygotowania do tej imprezy. 

Pani Dominika Jeske poinformowała, że przygotowania trwają już od 

maja, praktycznie wszystko idzie zgodnie z planem, umowy są 

podpisane, dzisiaj odbędzie się ostatnie spotkanie w Nowej Wsi o 

godzinie 17:00. Podziękowała za wsparcie finansowe w kwocie 

12.000,00 zł, wnioskowana pomoc była na kwotę 20.000,00 zł, ale udało 

pozyskać się sponsora i ze strony gminy te 12.000,00 zł wystarczy. 

Ustalono, co poszczególne KGW mają wykonać, oznaczenie drogi oraz 

przygotowanie placu, jest wszystko zaplanowane. Dodała, że bardzo 

dobrze byłoby, gdyby w korowodzie, który prowadzić będzie orkiestra 

dęta BPiCK, następnie będą szły „Malwy”, wieńce, władze, starostowie, 

aby zaprosić do tego korowodu sołtysów. Dożynki to święto wsi, więc 

dobrze byłoby jakby uczestniczyli w tym korowodzie. 

Radny Józef Łastowski zwrócił uwagę na jedną rzecz, która rzuciła się 

w oczy, kiedy to komisja konkursu „Piękna Wieś” dokonywała objazdu, a 

mianowicie boisko jest przygotowane, ale sam wjazd na boisko jest 

fatalny, wszystko jest zarośnięte. 

Pani Dominika Jeske wyjaśniła, że tę uwagę przekaże, na pewno nie 

będzie z tym problemu, bo sołectwo jest bardzo zaangażowane. Ogólnie 

prosiła, aby pamiętać, kiedy radni przyjadą na dożynki, jest jeden 
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parking, przed drewnianą sceną i jest to parking dla zaproszonych gości, 

natomiast wszyscy pozostali parkować będą dalej.  

Radna Jadwiga Durejko miała nadzieję, że scena nie jest tak daleko od 

widowni jak w zeszłym roku. 

Pani Dominika Jeske odpowiedział, że uwagę radnej wzięto pod 

uwagę, można to wykonać bliżej, na poprzednich dożynkach tak to 

wyglądało, ponieważ były zasady imprezy masowej wprowadzone. 

Zastanawiała się jeszcze w temacie wieńców dożynkowych, dyrektor 

zależy na tym, aby wieńce stały dużej, zostanie wyznaczone miejsce, 

gdzie będą mogły stać. Przed występem gwiazdy muzycznej, wieńce 

trzeba będzie zabrać. Prosiła radnych, że jeśli zauważą coś na 

dożynkach to, żeby na bieżąco to zgłaszać, bo nigdy nie jest tak, że 

impreza jest w 100% gotowa. Dyrektor będzie całą imprezę 

koordynować. Po przemówieniu Burmistrza od razu jest rozstrzygniecie 

konkursu na „Najpiękniejszy wieniec dożynkowy”. Miała tylko nadzieję, 

że przemowy gości zmieszczą się czasowo, bo kiedy będzie przerwa 

techniczna dla zespołu to niestety przemówienia będą musiały zostać 

przerwane, ewentualnie po występie gwiazdy będzie może kontynuować 

przemowy gości. Ustalono, że za rok na dożynkach KORSO będą jako 

stoisko na dożynkach.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian podziękowała pani dyrektor 

za obecność, zaprosił serdecznie wszystkich na dożynki.  

Pani Dominika Jeske opuściła salę sesyjną. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian przywitał na posiedzeniu 

Panią Joannę Zieńko – skarbnik gminy. 

Ad 6) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi analizowała następujące projekty 

uchwał: 
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- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035 łącznie z 

projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 rok. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił o omówienie ww. 

projektów uchwał. 

Pan Witold Putyrski omówił najważniejsze zmiany w wydatkach 

majątkowych:  

-zwiększenie po stronie wydatków majątkowych o 15.000,00 zł (środki 

własne gminy) na projekt techniczny remontu „Burmistrzówki”, na którą 

gmina otrzymała dotację z Polskiego Ładu;  

-105.000,00 zł to wydatki na projekt techniczny termomodernizacji 

Szkoły Podstawowej w Siedlisku, został zgłoszony wniosek do Polskiego 

ładu, tzw. popegeerowskiego na dofinansowanie wymiany źródła ciepła 

w tym obiekcie, natomiast ten projekt, który gmina zakłada wykonać, 

dotyczyć będzie remontu centralnego, nie tylko wymiany źródła, ale 

kompleksowego remontu; 

-80.000,00 zł wydatki w ramach zadania „Modernizacja układu 

komunikacyjnego w rejonie ulicy Prostej”, pomysł docelowy jest taki, aby 

wprowadzić na ulicy Prostej 3 pas ruchu, od strony tzw. „Burmistrzówki”, 

dokonać rozbiórki budynku przy ulicy Żeromskiego 8, docelowo także 

dokonać rozbiórki budynku gospodarczego który stoi niedaleko  

i wreszcie ucywilizować ten fragment miasta i komunikacyjnie,  

i przestrzennie; 

-40.000,00 zł – modernizacja świetlicy w Straduniu; 

-26.000,00 zł – doświetlenie przejść dla pieszych (dwa przejścia dla 

pieszych na ulicy Sikorskiego, te przy ulicy Roosevelta i te przy markecie 

Biedronka; 
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-65.000,00 zł zadania w ramach „Budowa dróg gminnych”, zapewne 

będzie autopoprawka, ponieważ planowane jest wykonanie chodnika na 

ulicy Broniewskiego, przy tych warzywniakach, do ulicy Strażackiej; 

-„Adaptacja budynku komunalnego na przychodnię w Siedlisku” – 

pomysł jest taki, aby za kwotę najkorzystniejszą z przetargu, która była w 

wysokości 1.550.000,00 zł, brakującą kwotę, bo dofinansowanie w 

kwocie 686.000,00 zł wydać ze środków własnych i realizację zadania 

rozciągnąć na przełom obecnego i przyszłego roku, stąd nie tylko zapis 

w budżecie, ale także w WPF-ie; 

-Projekty techniczne obiektów sportowych zwiększa się wydatki o 

10.000,00 zł, ale także w WPF-ie pojawia się kwota w wysokości 

40.000,00 zł na rok przyszły a dotyczyć będzie to projektowania tych 

obiektów, które zostały złożone wnioski do Polskiego Ładu lub do 

Ministerstwa Sportu i Turystyki w tym zakresie boisko kryte w Rychliku, 

projekt techniczny bieżni przy SP Nr 1 w Trzciance. 

Pozostałe kwoty są to umniejszenia po realizacji i dotyczy m.in. 

środowiskowego domu samopomocy w Trzciance, trzcianecki EkoPatrol, 

budowa infrastruktury Trzcianka-Południe - te kwoty nie będą mogły być 

wykorzystane w tym roku, bo mieścimy się w tych limitach które mamy, a 

pozostała kwota to jest zmniejszenie wydatków na rozbudowę drogi na 

osiedlu Poniatowskiego. 

Pani Joanna Zieńko poinformowała, że załącznik Nr 1 WPF jest 

dostosowany do propozycji zmian w budżecie, wszystkie wielkości są 

uaktualnione. Wszystkie dane są przedstawione, łącznie z kształtowanie 

się relacji wskaźnika zadłużeniowego po zmianach. W załączniku Nr 2 

WPF dodajemy nowe zadanie, czyli Projekty techniczne obiektów 

sportowych. Kolejno poinformowała, że dokonuje się zmian w zakresie 

następujących przedsięwzięć: 
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1. „Przebudowa dróg gminnych o nr 163093P,163014P,163015P na 

obszarach wiejskich w gminie Trzcianka” w ramach poddziałania 

„Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub 

rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym 

inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego 

PROW na lata 2014-2020 (wydłużono okres realizacji 

przedsięwzięcia do 2025 roku i przesunięto limit wydatków z 2024 

roku na 2025 rok); 

2. Projekty miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Trzcianka. (zmniejszono limit łączny nakładów, limit 

wydatków 2023 roku i limit zobowiązań o kwotę 10.000,00 zł) 

3. Wykupy nieruchomości (drogi po zmianach w planach 

zagospodarowania) – zwiększono łączne nakłady, limit wydatków 

2023 roku i limit zobowiązań o kwotę 107.000,00 zł. 

4. Budowa dróg gminnych (zwiększono łączne nakłady, limit 

wydatków 2023 roku i limit zobowiązań o kwotę 65.000,00 zł); 

5. Budowa infrastruktury na rzecz rozwoju gospodarczego – 

uzbrojenie i przygotowanie terenów przemysłowych w strefie pn. 

„Trzcianka-Południe” (zmniejszono łączne nakłady, limit wydatków 

2023 roku i limit zobowiązań o kwotę 30.000,00 zł); 

6. Rozbudowa drogi na os. Poniatowskiego w Trzciance 

(zmniejszono łączne nakłady, limit wydatków 2023 roku i limit 

zobowiązań o kwotę 1.545.903,22 zł); 

7. Adaptacja budynku komunalnego na Przychodnię w Siedlisku 

(zmieniono nazwę zadania, łączne nakłady zwiększono do kwoty 

1.599.760,00 zł, limit wydatków 2023 roku zmniejszono do kwoty 

697.754,46, zwiększono limit wydatków 2024 roku do kwoty 

902.005,54 zł oraz zwiększono limit zobowiązań do kwoty 

1.599.760,00 zł). 
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Pani Skarbnik kolejno poinformowała, że jest wiele zmian 

budżetowych, wiele środków dokładamy do wydatków bieżących, 

niestety pokończyły się środki. Gmina otrzymała także dochody, w 

rozdziale „Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego” w ramach paragrafu „Środki na uzupełnienie 

dochodów gmin” w kwocie 5.186.125,00 zł, z tego 4.500.000,00 zł 

przeznaczamy na oświatę i to co zostaje przeznacza się na DPS-y, 

ale to jeszcze nie będzie doszacowane do końca. O 30.000,00 zł 

zwiększamy po stronie dochodowej z tytułu opłaty adiacenckiej, 

74.185,03 zł gmina otrzymała zwrot części wydatków wykonanych w 

ramach funduszu sołeckiego w 2022 roku, 82.000,00 zł dochód z 

tytułu przyznanej dotacji celowej z budżetu państwa na zadanie 

własne na realizację rządowego programu „Aktywna tablica”, 1000,00 

zł nagroda w konkursie „Zielone przedszkole na 30-lecie WFOŚiGW 

w Poznaniu”. Natomiast jeśli mowa o dochodach majątkowych 

wprowadza się dochód ze zwrotu części wydatków wykonanych w 

ramach funduszu sołeckiego w wysokości ponad 50.000,00 zł. 

Zmniejszenie po stronie dochodów majątkowych dotyczy przychodzi 

w Siedlisku, wcześniej było zaplanowane po dochodach majątkowych 

686.000,00 zł z Polskiego Ładu, przesuwa się na rok następny. 

Skarbnik gminy wyjaśniła, że dokonuje się następujących zwiększeń 

po stronie wydatków bieżących: 

-lokalny transport zbiorowy, czyli pomoc finansowa dla powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego – 2.750,00 zł, 

-drogi publiczne gminne, remonty cząstkowe dróg – 35.000,00 zł, 

oznakowania ulic – 25.000,00 zł, bieżące utrzymanie dróg – 

16.500,00 zł; 

-5.000,00 zł – wykonanie przyłącza w dziale „Turystyka”; 
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-30.000,00 zł (podziały, wyceny, mapy w dziale „Gospodarka 

mieszkaniowa”); 

-10.747,55 zł – utrzymanie obiektów użyteczności publicznej; 

-96.500,00 zł w dziale „Administracja publiczna” – wynagrodzenia 

bezosobowe, zakup energii, usługi pozostałe, odpisy na ZFŚS, koszty 

postępowania sądowego i prokuratorskiego, szkolenia pracowników; 

-25.000,00 zł – wpłata na państwowy fundusz celowy; 

-690.000,00 zł – odpłatność za pobyt mieszkańców gminy Trzcianka 

w Domach Pomocy Społecznej; 

-140.000,00 zł – prowadzenie Ośrodka CUS w Trzciance; 

-20.000,00 zł – usługi opiekuńcze, specjalistyczne; 

-5.000,00 zł- prace społecznie użyteczne; 

-10.000,00 zł – remonty na placach zabaw; 

-216.130,00 zł – zwiększenie planu dotacji celowej dla powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego na utrzymanie Hali Sportowo-

Widowiskowej w Trzciance; 

-50.000,00 zł – wydatki na współfinansowanie pobytu dzieci w 

rodzinach zastępczych; 

-12.500,00 zł – opłaty za wody opadowe; 

-120.000,00 zł – wydatki na sale wiejskie, m.in. media, opał, 

konserwacje, inne wydatki); 

-12.000,00 zł – plan dotacji zwiększony o tę kwotę z przeznaczeniem 

na organizację dożynek gminnych; 

-21.500,00 zł – zakup energii w obiektach sportowych. 

Po stronie wydatków wprowadza się także następujące zmniejszenia: 

-88.000,00 zł – w dziale „Administracja publiczna”: 10.000,00 zł-

wynagrodzenia osobowe pracowników, 3.000,00 zł dodatkowe 

wynagrodzenia roczne, 40.000,00 zł składaki na ubezpieczenie 
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społeczne, 35.000,00 zł składaki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 

Solidarnościowy; 

W związku z brakiem pytań i uwag do ww. projektów uchwał 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2023-2035. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

Kolejno Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli tematycznej pn. 

"Kontrola sposobu realizacji Budżetu Obywatelskiego w latach 

2019-2022".  

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia pokontrolnego. 

Zdecydowano, że Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z 

projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Chrzciciela w Trzciance. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian odczytał § 1 projektu uchwały, 

następnie poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Wszystkich Świętych w Białej. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał ww. projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie geodezyjnym Trzcianka, rejon jeziora 

Sarcze. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że projekt uchwały powraca na 

sesję, po korekcie. Na sesji była już dyskusja nad tym projektem, 

głosowanie nad uwagami wniesionymi po wyłożeniu projektu planu do 

publicznego wglądu i dyskusji publicznej, zatrzymała się na jednej 

uwadze dotyczącej możliwości budowy wieży telefonii komórkowej w 

obszarze hotelu Nowy Ajaks i siłowni. W poprzedniej wersji był zakaz 

lokalizacji obiektów ponad 20 metrów nad poziomem terenu. Korekta, 

którą dokonaliśmy, polega na tym, że na terenie 8Ut2, czyli to jest 

dokładnie ten teren, na którym stoi siłownia, hotel oraz rejon 

planowanych wcześniej tych obiektów sportowych (lokalizacja basenu), 

jest zgoda na to, aby takie obiekty zlokalizować, ale na konkretnej 

działce, która jest własności gminy Trzcianka, pozostały teren 

obowiązuje zakaz lokalizacji ponad 20 metrów. W toku dyskusji 

publicznej, oczywiście były uwagi, a także petycja tych mieszkańców, 

którzy byli niezadowoleni z takiego rozwiązania, którzy nie chcą 

lokalizować w tym miejscu żadnej wieży telefonii komórkowej. 

Wychodząc jakby naprzeciw tym uwagom, jakie Rada Miejska wyraziła 

podczas głosowania, taka lokalizacja takiego obiektu jest możliwa, 

natomiast nie w tym miejscu, które było wskazane wcześniej (teren 

prywatnego właściciela). Pozostałe rozwiązania są dokładnie takie same. 

Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że nie rozumie takiej lokalizacji 

wieży, biorąc obecną lokalizację to położenie tej wieży jest bliżej w 

stosunku do tych ludzi, którzy protestują, niż jakby ta wieża miała być 

zlokalizowana na terenie prywatnym. Poinformowała, że jest także 
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tworzona petycja tych osób, które są za tym, aby tę wieżę postawić, na 

tym prywatnym terenie. Uważała, że na chwilę obecną należy tę uchwałę 

odrzucić.  

Pan Witold Putyrski zauważył, że to trudna decyzja do podjęcia 

zarówno dla Rady jak i dla Burmistrza. Wydaje się, że ta lokalizacji, 

mimo że w linii prostej jest faktycznie bliżej tych zabudowań, natomiast w 

strefie takiej, krótko mówiąc ukrytej, schowanej w terenie zadrzewionym, 

to nie jest taka wieża która stałaby obok siłowni, tylko jednak schowana i 

oddalona. Jest to poszukanie optymalnego rozwiązania, ale jest ono 

rzeczywiście trudne do rozstrzygnięcia, bo z jednej strony Burmistrza 

autora planu, z drugiej strony Rada, która ma to przyjąć, wiadomo, że 

jest dylemat. Z punktu widzenia tej uwagi, jaką Rada wniosła, jeżeli jest 

możliwość lokalizowania wieży, w naszym odczuciu w lepszym miejscu, 

to wydaje się warunek rozwoju możliwości dostępu tej telefonii jest 

spełniony. Dodatkowo jest to działka gminna, w związku z tym 

ewentualne przychody z tytułu wydzierżawienia będą wpływały na konto 

gminy, a nie na konto prywatnego właściciela, chociaż nie jest to cel 

Burmistrza. 

Radna Jadwiga Durejko wskazała, że nieuczciwe jest takie podejście, 

że jednemu biznes się utrudnia, a drugiemu wręcz przeciwnie. 

Zaproponowała, aby komisja się zapoznała się tylko z uchwałą, a 

dyskusję przenieść na sesję. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że na sesji będą obecni autorzy 

planu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi. zapoznała się z projektem 

uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: Sadowej i 

Ogrodowej. 
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Pan Witold Putyrski poinformował, że w odróżnieniu do poprzedniego 

planu ten plan zrealizowany dosyć szybko i dodatkowo bez wniesionych 

uwag. Plan dotyczy rejony ulicy Łomnickiej, Ogrodowej. Otwiera 

możliwość inwestowania w nowe miejsca, bez konieczności uzyskiwania 

decyzji administracyjnych. Teren w większości przeznaczony pod 

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, w dwóch miejscach (teren 

osiedla Leśnego, przy garażach), dopuszczona zabudowa mieszkaniowa 

wielorodzinna. 

Radny Józef Łastowski wskazał na pewien teren z tego planu (MN3), 

który jest własnością KOWR-u, a teraz przekazany do Krajowego 

Zasobu Mieszkalnictwa, za czasów jeszcze Agencji na wniosek ANR 

został przygotowany podział działek, ażeby można było te działki 

sprzedawać, dziś ten teren leży. KOWR jak ktoś szukał działek to 

przekazywał, szkoda dziś, aby ten teren nie był zagospodarowany. Czy 

istnieje taka możliwość, aby pozyskać potrzebne zgody, aby coś z tym 

teren zrobić. 

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że podczas opracowywania projektu 

planu jest on opiniowany także z KOWR-em. Nie jest to możliwe, aby 

KOWR przekazał to gminie, te tereny które nie są przeznaczone pod 

cele publiczne. Nie ma takiej możliwości, aby gmina to przejęła. KOWR 

jest informowany o wszystkich działaniach, jakie mają miejsce na ich 

terenach.   

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

-Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Trzcianki - rejon ulic Ogrodowej i Bolesława Prusa. 
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Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że jest to dopiero przystąpienie do planu, 

które jest zgodne z analizą zgodności studium i harmonogramem 

opracowywania planów. Plan obejmuje powierzchnię około 44 hektarów. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że te działki wskazane w projekcie 

uchwały to działki rolne. Są to działki, dla których wcześniej umowy były 

zawierane, wpływają wnioski od dzierżawców, aby zmienić to na umowy 

bezterminowe, stąd ten projekt uchwały i kolejna porcja takich umów. 

Radny Jan Czarnecki zapytał z jakim wyprzedzeniem należy taki 

wniosek złożyć? 

Pan Witold Putyrski poinformował, że nie jest ściśle określony limit, 

staramy się mieć kontakt z tymi osobami, które dzierżawią działki. Nie 

ma określonej procedury, która wskazuje, kiedy ten wniosek należy 

złożyć. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 7, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej 

pobieranej na terenie gminy Trzcianka. 

Pan Witold Putyrski wyjaśnił, że ten projekt uchwały pojawił się, aby 

ułatwić targującym osobom wnoszenie opłaty w sposób różny, a nie tylko 

u inkasenta.  
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Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko-Trzcianeckiemu na 

organizowanie publicznego transportu zbiorowego. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2023-2028. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że na sesji będą obecne osoby z 

Centrum Usług Społecznych, które są autorami tego projektu. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały.  

-Projekt uchwały w sprawie zabiegów pielęgnacyjnych pomnika 

przyrody. 

Pan Witold Putyrski poinformował, że dotyczy to dębu szypułkowego i 

prac pielęgnacyjnych, to dąb przy hali. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 5, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  

-Projekt uchwały w sprawie planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej Trzcianki na II półrocze 2023 roku. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: Za – 6, Przeciw – 0, Wstrzymujących się – 0.  
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Ad 7) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji. 

Brak spraw wniesionych do komisji. 

Ad 8) Wnioski komisji i ich realizacja. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian odczytał odpowiedzi na 

wnioski z 21.06.2023 r. oraz z 27.07.2023 r. – wydruk stanowi kolejno 

Załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian: „Proszę o rozpoczęcie 

działań niezbędnych do możliwości usytuowania placu zabaw przy 

„osiedlu” po byłym gospodarstwie PGR-Siedlisko – warunki zabudowy, 

przejęcie terenu od KOWR. – Formularz wniosku stanowi Załącznik Nr 3 

do protokołu. 

Radny Józef Łastowski poruszył temat powstania placu zabaw po 

przejęciu terenu od KOWR. Podobna sytuacja jest we Wrzącej, tam już 

plac zabaw jest stojący na gruncie KOWR-u. Prosił, aby przy rozmowach 

w sprawie Siedliska i terenu pod plac zabaw nie zapomnieć o Wrzącej, 

aby uregulować sprawę przejęcia gruntu, chyba że zostało już to 

wyprostowane.  

Radna Aneta Flis dodała, że podobna sytuacja jest w Dłużewie.  

Radny Zygmunt Czarny:  

1. „Pytanie: czy jest prawdą, że oznaczone drzewa (kolor 

pomarańczowy) są do wycięcia tj. ul. Żeromskiego, ul. Mickiewicza, 

ul. Broniewskiego, itp.? 

2. „Pojawiały się worki, które miały ochronić przed uschnięciem 

nasadzone drzewka, tak się nie stało. Pytanie jaki koszt poniosła 

gmina finansowy (ogólnie)? 

3. „Pytanie: ile drzewek zostało zakupionych?” 
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4. „Pytanie: ile zostało skasowanych przez uschnięcie?” Formularz 

wniosku stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

Radna Janina Kamińska: 

1. „Proszę o sprawdzenie stanu stawu w Siedlisku położonego na 

działce 254 (zamurowany odpływ – brak możliwości regulacji stanu 

wody, woda w piwnicach mieszkańców). 

2. „Proszę o przygotowanie podbudowy przy zjeździe z drogi 

wojewódzkiej na drogę gminną w Przyłękach.” Formularz wniosku 

stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian zwrócił uwagę na zbyt słabe 

oznakowanie remontu przejazdu kolejowego. 

Pan Witold Putyrski przyznał rację, ale to nie gminna inwestycja i nie 

gminne oznakowanie, ale patrząc na postęp prac można wnioskować, że 

prace są już na ukończeniu.  

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący komisji 

zamknął posiedzenie komisji.  

 

Przewodniczący Komisji /-/Wincenty Kilian 

 

Protokolant  Protokolant /-/Ewelina Ćwiek            

 


